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A KÍVÁNSÁGOK CSALÁRDSÁGA 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. augusztus 27. 
 

A mai napra egy olyan témát hoztam, ami mindannyiunkat érint, ami mindannyiunk szá-
mára fontos, a tanítás címe: A kívánságok csalárdsága. Talán nem ez a legmegfelelőbb cím, 
de hiszem, hogy ma egy kicsit körbe tudjuk járni a kívánságokat.  

Nagyon sokat ír a Biblia a kívánságról, és mivelhogy ebben a fizikai testben élünk, mind-
annyiunknak vannak kívánságai. Tehát ha hívő valaki, ha nem hívő, minden embert motivál, 
sőt cselekvésre indít az ember kívánsága. Nagyon sok példa van a Bibliában, amikor az embe-
reknek a rossz oldalról jövő kívánság tönkretette az életét, tönkretette mások életét, mert a 
kívánságokat nem megfelelően kezelte, nem véletlenül foglalkozik ezzel ennyit a Biblia. 
Most, hogy tanulmányoztam ezt a részt, annyi helyen találtam a kívánságokkal kapcsolatos 
útmutatásokat, hogy nyilván ez egy alkalomba nem fog beleférni. De megnézzük a fontos dol-
gokat, például hogyan tudjuk uralni, hogyan tudjuk kezelni a kívánságokat, és hogyan válhat 
mindaz hasznunkra, épülésünkre, növekedésünkre, ha a kívánságainkat illetően sokkal tuda-
tosabbak, céltudatosabbak vagyunk, illetve ha uralni tudjuk a vágyainkat.  

Megnéztem a kívánságnak a szinonimáit, hogy milyen szavak vannak még erre. Az egyik a 
szándék, akarat, tehát valaki szándékozik valamit megcsinálni, kíván megcsinálni valamit. 
Nyilván ezek belülről jövő dolgok, az ember belsőjéből fakad, a szívéből fakad, az ember hús-
testéből fakad, de helyezhet Isten Szelleme is kívánságokat az emberbe. A másik szó az igény, 
kérés, kívánalom, óhaj, vágy. És nagyon összetéveszthető például a hittel! Vannak, akik úgy 
gondolják, hogy hitben járnak, közben nem igazán hit, amit ő annak gondol. Nagyon sok 
esetben tapasztaljuk és látjuk azt, hogy amit ő hitnek gondol, nem több, mint egy kívánság. Az 
nem baj, hogy vannak kívánságaink. A kívánság az érzéki oldalunk, és az érzéki részünkkel 
nekünk kell foglalkozni. A Biblia tanítja, az 1Korinthus 2. részében írva van, hogy az érzéki 
ember pedig nem foghatja meg Isten Szellemének dolgait, mert bolondságok néki; meg sem 
értheti, mert szellemileg lehet azokat megítélni.  

Kutakodtam egy kicsit, hogy az ember kívánságait milyen tényezők mozgathatják úgy 
általában. Most megnézzük, hogy a Biblia mit ír erről, mit tanít erről. Az ember kívánságait 
mozgathatják például a biológiai szükségletek. Múlt vasárnap Attila prédikált Jézus meg-
kísértéséről. Igen komoly kísértés az, amikor valaki megéhezik. Megéhezik, és a hústest kí-
vánsága, főleg a biológiai kívánság igencsak tudja motiválni az embert, és ételért, meg italért 
már öltek meg embert is, és bizony az ilyen fajta kívánságokat uralni és féken tartani Jézus 
tudta. Jézust nem a kívánságai vezették, nem a kívánságai uralták, hanem Ő úrrá tudott lenni a 
kívánságain, tudta kezelni azokat, és nem akarta, hogy a kívánsága mindenáron beteljesedjen. 
Az ördög megkísértette, és olyan tisztességtelen dolgokat ajánlott föl neki ételért cserébe, 
hogy a fizikai szükségei be legyenek töltve, ami nem Isten szerint való. Ami a gonosztól jött, 
ami Jézust eltérítette volna a céljától.  

Nagyon sok példát látunk a Bibliában, amikor egy kívánság, akár legyen az fizikai vagy 
nem fizikai szükség, az embereknek tönkretette az életét, tönkretette a környezetük életét, a 
családjuk életét, illetve a pillanatnyi vágyai, kívánságai miatt beáldozta a jövőjét, és olyan 
helyre jutott, ahova Isten soha nem akarta, hogy jusson. És mindez egy kívánság miatt volt. 
Majd meg fogunk nézni erre példákat. Az emberi természet egyébként nagyon kíváncsi, és 
ezek a tulajdonságok kívánságokat szülhetnek. Ha megnézitek a médiát, a reklámokat, amikor 
el akarnak neked adni valamit, akkor melyik részedet fogják, illetve próbálják megnyerni? 
Azt, hogy azt a dolgot megkívánd. Hogy igen, kívánd megvenni azt a bizonyos dolgot. 
Meglátsz egy szép ruhát, és már elképzeled magadat abban a ruhában, hogy milyen jól fog az 
nekem állni, milyen jól fogok abban kinézni, és ezzel nincs semmi probléma. Vannak 
egészséges és normális kívánságok, ez még nem okoz olyan nagy problémát mindaddig, amíg 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 2 

az ember ezt tudja kezelni. De miért vásárolnak például, miért költekeznek túl az emberek, és 
mi ennek a következménye? Tehát nagyon meg kell tanulni mérlegelni és kezelni az érzé-
seinket és a kívánságainkat. Nagyon sokan mennek tönkre anyagilag amiatt, hogy a kíván-
ságaikat követik. Van húsz ruhája, harminc ruhája, tizenötöt már nem hord belőle, de meglát 
egy következőt, és máris megkívánja, megveszi, mert tetszik neki. Ha erre neked megvan az 
anyagi lehetőséged, az nem probléma, tehát akkor nyilván a te szinteden ezt tudod kezelni, és 
nem tiltja a Biblia, hogy legyen száz ruhád a szekrényben, vagy ötven pár cipőd.  

A probléma az, amikor valaki túlköltekezik, a kívánsága fölülírja a racionalitást, és egysze-
rűen nincs egy egészséges önkontroll, hogy meddig mehetnek el ebben az emberek. Sok 
kölcsönt kínálnak ma a bankok. Annak idején Oral Roberts könyvében olvastam, akkor még a 
rendszerváltás után voltunk, amikor ezek a könyvek itt megjelentek, hogy milyen problémákat 
jelent a hitelkártya például. Akkor még nem volt hitelkártyánk, meg igazából még nem na-
gyon tudtuk, hogy mi az, nem volt olyan gyakori, hogy mindenki rendelkezett volna vele. Ma 
bizony felkínálják neked, hogy nyugodtan költsél, nem számít, ha elmész mínuszba, nem 
számít, hogy mennyi mínuszod van, csak költekezzél, költekezzél, és a kívánságokat egyre 
fokozzák a médiában. Fölkínálnak rengeteg dolgot, és a kívánság már nagyon sok hívő test-
vérünket is bajba sodort, mert ha nem tudja uralni és nem tudja kontrollálni a kívánságát, ak-
kor bizony anyagi zűrzavarba kerülhet. Valakinek elárverezték már a házát, valakit vagyon-
vesztés ért és sok minden negatív dolog érte. Fogunk beszélni pozitívumokról is, csakhogy a 
kívánságoknak, a nem kontrollált kívánságoknak ilyen veszélyei vannak az életünkre.  

Mi a kívánság? Az előbb fölolvastam, egy óhaj, egy vágy, igazából egy érzés. Áru-
cikkekről van itt szó, fölírtam egy-két dolgot. Egyéni élmények és tapasztalatok. Tehát van 
egy jó élményed, elmentél nyaralni, utazni, és akkor van egy jó élményed is, vágysz vissza-
menni oda, elmeséled másoknak is, másokban is vágyat ébresztesz, és mások is kívánnak 
utazni. Így működik gyakorlatilag a kereskedelem, hogy az emberek ajánlják, elmondják a 
tapasztalataikat, és másokban is vágyat, kívánságot ébresztenek arra, hogy azokhoz a bi-
zonyos élményekhez hozzájussanak. Vannak érzelmi szükségletek, például vágyik arra az 
ember, hogy szeressék. Vágyik arra, hogy elfogadják őt, és ezeket a dolgokat fogja kívánni, a 
barátság, a család utáni vágy, sok minden vágya lehet az embernek, és ezek nem rossz dolgok 
és nem tisztességtelenek így önmagukban, hiszen az embernek legyenek vágyai. De ami ettől 
sokkal fontosabb, hogy az embernek legyen célja, legyen egy határozott irányvonala, hogy 
nem hagyja magát a vágyai, illetve a kívánságai miatt eltéríteni, illetve beáldozni a jövőjét, és 
olyan helyzetbe kerülni, olyan helyzetbe hozni magát, ami később nagyon-nagyon sokba 
kerülhet neki.  

Milyen személyiség például, az is különböző, hála Istennek, nem vagyunk egyformák. 
Mindegyikünkből csak egy van, és szerintem bőséggel elég mindegyikünknek. Vannak, akik 
például extrovertáltak, kifelé fordulók, vannak, akik introvertáltak, befelé fordulók, tehát egy 
kicsit szerényebbek, inkább a biztonságot, a stabilitást részesítik előnyben. Az 1János leve-lében 
olvastuk azt, hogy ne szeressétek a világot, oda is lapozom a Bibliát, az 1János 2,15-től nézzük:  

1János 2,15–17. 
15. Ne szeressétek a világot, se azokat, amik a világban vannak. Ha valaki szereti a 

világot, nincs meg abban az Atya szeretete.  
16. Mert mindaz, ami a világban van, a test kívánsága, és a szemek kívánsága, és az 

élet kérkedése, nem az Atyától van, hanem a világból. 
17. A világ pedig elmúlik, és annak kívánsága is; de aki az Isten akaratát cselekszi, az 

megmarad örökké.  
Látjátok? Tehát ami a világban van, az a test kívánsága. A szemnek kívánsága, és az élet 

kérkedése, nem az Atyától van, hanem a világból. A világ pedig elmúlik, és annak kívánsága 
is; de aki az Isten akaratát cselekszi, az megmarad örökké. Ez ellentmondásnak tűnhet, mert 
ha olvassuk a János evangéliumát, akkor ott azt látjuk, hogy úgy szerette Isten e világot, hogy 
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az Ő egyszülött Fiát adta, hogy valaki hiszen Őbenne, el ne vesszen, hanem örök élete legyen. 
Akkor hogy is van ez? Isten szereti a világot, mi meg ne szeressük a világot? Nem erről szól a 
történet, semmi ellentmondás nincs ebben, hanem a világ dolgait, a világ rendszerét ne sze-
ressük. Mert a világban mi számít sikernek? Mi egy olyan társadalomban élünk, ahol a sikert 
a gazdagság, a hírnév határozza meg, és valószínűleg többen fognak törekedni azokra a dol-
gokra. Egy olyan ember, aki olyan társadalomban él, ahol a sikert a belső érték, vagy a közös-
ségi elkötelezettség határozza meg. A világ mit tekint sikernek? Az ember sikerre van prog-
ramozva, senki nem szereti a kudarcot, nem szereti a csődöt, és ez teljesen normális dolog, 
hiszen Jézus is győzött. De teljesen más a világi siker meghatározása, mint az Isten szerint 
való siker meghatározása. A világ a kívánságok beteljesedésében gondolja megvalósítani a 
sikert. Ha van elég nagy házam, ha van elég szuper autóm, akkor sikeres vagyok. Ha mások 
ismernek, ha mások elismernek, ha mások szeretnek stb. A világ identitása ebből fakad, így 
lehet megfelelni a világban, és ezeket a kívánságokat táplálja a világ. Ezek a kívánságok moti-
válnak néhány embert. Bizony, nagyon sok mindent beáldoznak az látszólagos sikerért, és 
amikor ezek az emberek a világ szerint sikeresnek mutatkoznak, és abban tetszelegnek, valaki 
éppen a legújabb, legszuperebb autójával dicsekszik, mit okoz ez másoknak? Azt, hogy sze-
retnék ők is ugyanazt elérni. Nézzük meg a fiatalokat, hogy követnek olyan embereket, olyan 
sztárokat, olyan celebeket, akiket sikeres embereknek gondolnak. Semmi érték nincs, amiért 
követni kellene őket, de csak azért, mert jól néznek ki, jól öltöznek, van elég pénzük, és sike-
resek. De ez a fajta siker Jézus nélkül a pokolba vezet. Tehát semmit nem fognak érni ezzel a 
fajta sikerrel, mert Krisztus nélkül senki nem lehet igazán sikeres. Itt megint a pillanatnyi 
kívánságoknak élnek az emberek legtöbben. A pillanatnyi kívánság kielégítésére nagyon 
sokszor beáldozzák a házasságukat, a vagyonukat, másokat hoznak rossz helyzetbe, és lehet 
sorolni. Minden mögött egy érzés áll, mégpedig a kívánság. A kívánság nagyon veszélyes 
dolog tud lenni az életünkben akkor, ha nem tudjuk megfelelőképpen kezelni. A Biblia erről 
tanít. Jakab apostol nem véletlenül ír erről.  

Jakab 1,12.  
12. Áldott ember az, aki a kísértésben kitart; mert minekutána megpróbáltatott, 

elveszi az életnek koronáját, amit az Úr ígért az Őt szeretőknek.  
A kísértésben kitart az áldott ember. Mit ért ez alatt a Biblia? A kísértés mitől kísértés? 

Attól, hogy tegyünk meg olyan dolgokat, ami egyébként nem a hasznunkra, nem a javunkra 
van, ami jónak is tűnhet akár, de ha hosszútávon gondolkozunk, előre nézünk, előre tekintünk, 
akkor nem a mi céljainkat szolgálja, hanem egy pillanatnyi vágy, egy pillanatnyi kívánság 
kielégítésére szolgál. Az előbb beszéltem a túlköltekezésről, akkor ugyanez történik, így lehet 
eladósodni. A kívánság képes eladósítani az embereket. Nagyon sokan járnak így. Nagyon 
hallgattok, most nem tudom, nem jól prédikálok, vagy valakit eltaláltam az Igével, vagy az 
Ige eltalált benneteket, de ezzel mindannyiunknak szembesülnie kell. Bizony, mindannyian 
jártunk már ebben az utcában, hogy egyszerűen a kívánságaink fölülírták a racionalitást, 
fölülírták a lehetőségeinket. Például pénzgazdálkodás. Meglepően sok keresztény van zűrben, 
anyagi problémákkal küzd. A világ összes pénzét el lehet költeni. Annyi pénz nem létezik, 
amennyit ne lehetne elkölteni. Szokták mondani, hogy nincs az a sok, ami elég volna, és nincs 
az a kevés, amit esetleg nem lehet jól kezelni. Isten a bővölködést adó Isten. Azt akarja, hogy 
gyarapodjunk, hogy növekedjünk. Önmagában véve a bőség és a gyarapodás nagyon jó dolog, 
hiszen ha bűn lenne a gazdagság, akkor Isten Ábrahámot bűnössé tette, meg Jákobot is, mert 
meggazdagította őket. Isten ilyet csinált velük, képzeljétek el.  

Mi a bűn? A bűn eleve a céltévesztés. A bűn nem az, hogy valaki bővölködik, hogy vala-
kinek sok van, bőségben él. A bűn az, amikor az embert ez motiválja, amikor a pénz a sze-
relme, előbbre helyezi Istennél. Nagyon meg tudja butítani az embereket. A pénz tönkre tudja 
tenni az embereket. Vagy azért, mert nagyon sok van, vagy azért, mert nagyon kevés van. 
Minden esetben okozhat problémát. De a Biblia világosan tanítja azt is, hogy hogyan 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 4 

viszonyuljunk az anyagiakhoz. Ha túlköltekezel, ha adósságot csinálsz, az adósságot ki kell 
fizetni. Vannak, akik görgetik maguk előtt, egyre több és több, és egyszerűen nem tudják 
kezelni az anyagiakat. Szükséges hozzá egy önfegyelem, azért, mert meglátod az első 
reklámot, és megadtad magad a kísértésnek. Megadtad magad a kívánságnak. Igaz, hogy 
nincs rá pénzem, de majd veszek fel kölcsönt. Így lehet eladósodni egyébként. Ehhez nem kell 
nagy logika, nem azért mondom, mert nálam van a bölcsek köve, de a Biblia világosan írja. 
Mindez honnan fakad? A kívánságból. Már nem emlékszem, melyik szolgálótól hallottam, 
hogy ment el egy nagy szemétkupac mellett, és elgondolkodott, hogy ami ott van a szemét-
dombon, a megunt hűtőszekrények, a megunt ruhák, a megunt akármik, azokat mind vala-
mikor, valaki vágyta, vágyott rá, és kívánta, hogy az meglegyen neki. Tudom, jártam ebben a 
cipőben én is, még nagyon fiatal voltam, és az volt a vágyam, hogy legyen egy Mercédeszem, 
mert az milyen jó. Igen ám, de mi történt? Két hónap múlva ugyanúgy untam, mint az előző 
autómat.  

Mi a probléma ezzel? Amikor az emberek elérik, amit akartak, akkor a legtöbb esetben 
ugyanúgy megunják két hónap alatt. Mit mutat ez nekünk? Azt, hogy a kívánságok nem 
tudják az embert megelégíteni, mert a kívánságok folyamatosak. El kell, hogy jussunk odáig, 
hogy megelégedettek legyünk. Pál apostol egyébként ír erről, ezt az Igét nem kerestem, ki, 
hogy megtanultam szűkölködni, megtanultam bővölködni is. Az, hogy te jól érezd magad a 
bőrödben, hogy te boldog legyél, hogy te elégedett legyél, ahhoz nem kell, hogy az összes 
kívánságod beteljesüljön. Nyilván vannak céljaid, és vannak olyan dolgok, amit kívánsz, amit 
szeretnél megtenni, szeretnél elérni, és úton vagy hozzá, de könyörgöm, közben is érezd jól 
magad, mert Isten szeret téged, és a legfontosabb dolog megvan, az, hogy te Krisztusban 
vagy. Nem szabad, hogy tönkre tegye az életedet az, hogy kívánsz dolgokat, és el akarsz érni 
folyamatosan dolgokat, ami nem biztos, hogy Isten szíve szerint való.  

Az ember vágyai közben változhatnak az idő múlásával. Amikor az ember már bölcsebb 
lesz, ahogy korosodik, tehát változik. Más dolgokat kíván, míg mondjuk tinédzser korában, 
huszonéves korában, meg más kívánságok jönnek elő esetleg az élet más szakaszában. Az 
emberi kívánságok nagyon fontos tényezők, és a kívánság befolyásolja az emberek visel-
kedését. A kívánság cselekvésre készteti az embert, mivelhogy belülről jön. 

Hogyan kezeljük ezeket a kívánságokat? A 12-es versben már olvastuk ezt. Tehát: „Áldott 
ember az, aki a kísértésben kitart.” Szükséges egy egészséges önkontroll, hogy ne a kívánság 
uraljon engem, hanem én tudjam uralni a kívánságaimat. Ez egy kísértés. Amikor Jézust is 
megkísértette a sátán, hogy könnyűszerrel jusson hozzá ahhoz, amit Ő szeretne, hogy vál-
toztassa a köveket kenyérré. Meg tudta volna tenni? Valószínűleg igen. Biztosan meg tudta 
volna tenni. De nem ez volt az út. Mit kínált föl a sátán? A gazdagságot kínálta föl Jézusnak, 
hogy nekem adatott ez a gazdagság, és ha engem szolgálsz, ha engem imádsz, akkor neked 
adom. A sátánnak ezt a meséjét ma nagyon sok keresztény megeszi. Ma ugyanúgy fölkínálja 
hívőknek a könnyű utat a gazdagsághoz, a tisztességtelen gazdagsághoz. Jézus erre nemet 
tudott mondani! Tudta uralni az érzéseit, tudta uralni a kívánságát, és tudta azt mondani, amit 
Isten Igéje mond, hogy csak az Urat, a te Istenedet imádd, és csak néki szolgálj.  

Megkísértette olyan dologgal is, hogy ugorj le a templom tetejéről, hogy Ő bizonyítson 
valamit a sátánnak. Nekünk nem kell bizonyítani semmit a sátánnak. Nagyon sok ember ilyen 
bizonyítási vágyból tesz meg dolgokat. Ez is egy kívánság. Nem kell, hogy ezeknek tényleg 
megadjuk magunkat. Az nagyon fontos, a Máté 12,35-ben ír erről a Biblia, hogy mi van az 
ember szívében? Jézusnak volt némi beszélgetése a farizeusokkal, és egy néma szellemet 
űzött ki. Azt mondta Jézus: „A jó ember az ő szívének jó kincseiből hozza elő a jókat; és a 
gonosz ember az ő szívének gonosz kincseiből hozza elő a gonoszokat.” Istennek célja, terve 
van az életünkkel, egy nagyon jó célja, egy nagyon jó terve van. Isten azon munkálkodik, és 
velünk van abban, hogy ezek a jó célok, amiket Ő meghatározott, amire elhívott bennünket, 
hogy megfussuk a futásunkat. A sátán pedig azon munkálkodik, hogy mindezt megaka-
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dályozza. Az első emberpárt mivel kísértette meg a sátán? Ugyanúgy Évának a kívánságára 
hatott. Meg is nézhetjük mindjárt a Mózes első könyvében, hogy milyen veszélyes dolog tud 
lenni egy kontrollálatlan kívánság.  

1Mózes 3,6. 
6. És látá az asszony, hogy jó az a fa eledelre, s hogy kedves a szemnek, és kívánatos 

az a fa a bölcsességért: szakaszta azért annak gyümölcséből, és evett, és adott vele levő 
férjének is, és az is evett. 

Egy pillanatnyi kívánság. Egy valamilyen gyümölcs volt, mindenki azt mondja, hogy alma, 
de nem írja a Biblia, hogy alma volt. Nem tudjuk, a lényeg az, hogy egy kívánatos gyümölcs 
volt. És ő beáldozta az egész jövőjét, sőt az egész emberiség jövőjét beáldozta egy kívánság 
miatt. Egy pillanatnyi, pár perces kívánságának a beteljesülése miatt beáldozta mindazt, amire 
Isten őt elhívta.  

A sátán az érzéseinkre és főleg a kívánságainkra próbál nagyon nagy hatást gyakorolni. Ha 
megnézed a világot, ha bekapcsolod a tévédet, akkor biztos, hogy egy reklámba kapcsolódsz 
bele, ahol fokozzák azt, hogy mindenképpen te akard megvásárolni azt a terméket, mert az 
milyen jó lesz neked.  

Tehát az ember az ő szívének a jó kincseiből hozza elő a jókat, és a gonosz ember az ő 
szívének gonosz kincseiből hozza elő a gonoszokat. Honnan vannak ezek a kívánságok?  

Jakab 1,13–14. 
13. Senki se mondja, mikor kísértetik: Az Istentől kísértetem: mert az Isten gonoszsággal 

nem kísérthető, Ő maga pedig senkit sem kísért. 
Tehát Isten nem kísért meg bennünket semmilyen gonosz dologgal. Isten nem tesz ilyet. 

Hanem nézzük meg, honnan vannak ezek a kísértések.  
14. Hanem mindenki kísértetik, amikor vonja és édesgeti a tulajdon kívánsága. 
Megint ki a bűnös? Megint a kívánság. Megint ott van a kívánság. Nagyon-nagyon erős 

belső motiváció tud lenni bármilyen kívánság. Hiszem, hogy el fogok ma jutni odáig is, hogy 
hogyan tudjuk kezelni ezeket, hogyan tudjuk uralni a kívánságainkat. De egyelőre nézzük, 
hogy mit ír erről az Ige. 

Tehát nem Isten kísért meg, hanem a sátán. Meg fog kísérteni, fokozza a kívánságot és hazudni 
fog ennek érdekében. Ádámnak és Évának mit mondott? Á, nem úgy van, ahogy Isten mondja! 
Nyugodtan csak elégítsd ki a kívánságaidat, szakíts arról a fáról, nem számít, mit mondott Isten! – 
mondta az ördög. És az ördög ma is ezt mondja. Igenis minden számít! Minden döntésnek, 
minden dolognak, amit megteszünk, van következménye. Vagy jó következménye, vagy rossz. 
Lehet, hogy az a következmény nem azonnal látszik, de bizony mindennek, amit teszünk, van egy 
rövid távú, de van egy hosszú távú következménye is. 

Bizony nagyon erős tud lenni az ilyen kívánság. Nem lapozom oda a Bibliámat, Sámuel 
könyvében olvasunk Dávidról, Dávid fiairól, és olvasunk Amnónról és Támárról. Amnón 
Dávidnak az egyik fia volt, az egyik gyermeke volt, és Absolon húga nagyon megtetszett ne-
ki. Tehát gyakorlatilag a féltestvére volt. Nagyon beleszeretett, megszerette és nagyon akarta 
őt. Hova jutott? Megszeplősítette őt. Mit okozott ez?  

Lehet, hogy esetleg király is lehetett volna. Istennek egy jó terve volt vele, Dávidnak volt a 
fia, gazdag volt, mindene megvolt, nem volt szüksége, de egy kívánság tönkretette az életét. 
Egy kontrollálatlan kívánság, amit nem volt hajlandó fölülírni. Miután erőszakot követett el 
Támáron, mi történt? Absolon megölte őt bosszúból. Az életébe került egyetlen kívánság. Tönkre 
tette a lánynak az életét, utána Absolonnak is tönkretette az életét, mert az apja száműzte. Aztán 
Joáb kérésére visszakerült a palotába, de mit okozott ez? Az ő vesztét is okozta. 

Egy ember kívánsága, egy bűnös, egy gonosz kívánság, egy kontrollálatlan kívánság, egy 
meggondolatlan testi cselekedet emberek életébe került, és nem beszélve, hogy mennyien 
haltak meg miatta.  
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Absolonban ezután egy tüske maradt. Az apja azt nyilván nem tudta tolerálni, hogy 
megölte a testvérét, tehát elküldte egy időre, de aztán Joáb közbenjárására megbocsátott neki. 
Absolonba benne volt a tüske és lázadt az apja ellen. Ő kívánt király lenni. Mondta, hogy ha 
én lennék a király. Hízelgett az embereknek, te milyen jól nézel ki, te milyen jó vagy. Ha én 
lennék a király, én majd bizony meghallgatnálak téged! Ez a király téged nem hallgat meg, de 
majd én meghallgatnálak. Elkezdett udvarolni, hízelegni az embereknek. Mi volt az ő kíván-
sága? Egy gonosz kívánság volt, az apját akarta letaszítani a trónról. Mit okozott ez a kíván-
ság neki? Szintén a halálát okozta.  

Aztán később Adónijával ugyanez volt a helyzet. Amikor Dávid már idősebb volt átadta, 
hogy ki legyen a király, és Dávid Salamont jelölte ki királynak. De volt egy önjelölt király, 
Adónija, aki király akart lenni és még Dávid hadvezérét, Joábot is megnyerte az ügyének. 
Olyan helyre kívánt kerülni, ahova Isten nem helyezte őt.  

Nagyon sok ilyen motivációja van hívő keresztényeknek is, olyan dolgokat kívánnak, 
amiben nincsen benne Isten. Tehát mérlegelnünk kell. Hogy ez miket okoz, ezt a Jakab levél 
is írja. Irigységeket okoz, viszálykodásokat okoz a be nem teljesült kívánság. Emberek min-
dent elkövetnek, legalábbis nagyon sokan, hogy a kívánságaikat kielégítsék.  

Nem tudom, hány esetben találkozunk olyanokkal, akik azt mondják, hogy én pásztor 
szeretnék lenni. Ha Isten elhívott, akkor legyél pásztor! De tudom, hogy Isten nem erre hívott 
el téged, viszont elhívott sok más minden dologra, ami neked örömet okozna, ami a te elhívá-
sod, ami Istentől való elhívás, s az a kívánság bajba sodorja az embereket.  

Az ördög igazából örül annak, amikor valaki olyan helyre akar kerülni, ahova Isten nem 
helyezte, mert nincs ott az a kenet, nincs ott a kegyelem az élete fölött. Tehát olyan helyre 
akarnak kerülni, ahova Isten nem helyezte őket. S akkor ki nyerészkedik ezen? Az ördög, 
mert az illető frusztrált lesz nyilván, ha olyan helyen van, amibe Isten nincsen benne, ott azon 
a helyen nem tud megállni.  

Láttuk, hogy kierőltették mégis, hogy majd ők pásztorok lesznek, de minden esetben 
tönkrement a gyülekezet, mert nem az volt az elhívásuk. Viszont más helyen Isten nagyon jól 
tudta volna használni őket. Tehát vigyázzunk a kívánságokra! Meg kell mindig kérni Istent, 
hogy abban Ő benne van-e, hogy Istennek az akarata-e az, arra hívott-e el bennünket, vagy 
valami teljesen másra.  

Tehát azt mondja itt a 14-es vers, hogy mindenki kísértetik, amikor vonja és édesgeti a 
tulajdon kívánsága. Honnan jön ez? Ez az emberből jön. S akkor jönnek a keresztény mesék, 
hogy Isten azt mutatta nekem. Nem Isten mutatta neked, hanem a kívánságaidból fakad. 
Egyik keresztény, aki nagyon szívesen látogatott meg más keresztényeket, és akkor ott 
felejtette magát egy hétig, vendégeskedett. Egyik helyre becsengetett és mondta, hogy Isten 
azt helyezte a szívemre, hogy maradjak nálad két napig. Erre fogta magát a másik keresztény, 
becsukta az ajtót és azt mondta, hogy nekem meg Isten nem helyezte ezt a szívemre. Ő 
bölcsen járt el.  

Nagyon sokan manipulálják az embereket, és olyan dolgokat fognak Istenre, meg Isten 
Szellemére, amit Isten soha nem mondott neki, hanem az ő kívánságaiból fakad, ő szeretné azt 
elérni. Valakinek az volt a terve, hogy Isten neki azt mutatta, hogy ő Afrikába menjen és a 
gyülekezet ezt finanszírozza meg, nekünk meg nem mutatta. Ha te akarsz menni kirándulni, 
semmi akadálya, imádkozunk érted, támogatunk benne, de ez az ő tulajdon kívánsága volt, és 
nem támogatjuk. De ha tényleg van egy olyan indíttatás valakinek a szívében, ami Istentől 
van, ott van mögötte az elhívás, ott van mögötte a bizonyosság, akkor minden esetben támo-
gatni fogjuk, mert ez támogatandó dolog.  

De nagyon vékony mezsgye van például a hit és a kívánság között. Tehát amikor valaki 
kíván valamit, és mindegyikünknek vannak kívánságai. Azt is nézegettem, hogy mennyire áll 
hatalmában az embernek – itt most a természetes emberről beszélek –, hogy ellen tudjon állni 
ezeknek a kívánságoknak. Mi az, amit tehet az ember?  
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Először most beszéljünk a természetes szintről, majd utána mindjárt megnézzük, hogy a 
Biblia mit ajánl nekünk, és igazából minket az fog érdekelni. Tehát vannak egyes emberek, 
akik jobban ellene tudnak állni a kívánságoknak, mint mások. Mi miatt van ez? Azért, mert 
nekik erősebb az önkontrolljuk és nagyobb a következetességre való törekvésük. Tehát azok 
az emberek, akiknek erős az önkontrolljuk, képesek elnyomni a rövid távú vágyaikat, hogy 
elérjék a hosszú távú céljaikat.  

Ha megnézel sportolókat – most éppen talán atlétika volt vagy van –, nyilván nem úgy 
kerültek oda versenyzőként, hogy reggel fölébredtek és akkor ő lesz a világbajnok bokszban. 
Ez valószínű, hogy nem így fog menni. Nyilván, hogy ehhez van egy út, van egy természetes 
út, hogy a vágyait elérje.  

Ha mondjuk, le szeretnél fogyni, akkor valószínű, hogy valamit tenned kell annak 
érdekében, hogy kevesebb kiló legyél. Ha szeretnél hízni esetleg, mert sovány vagy, ahhoz is 
valamit tenned kell természetes síkon. Tehát meg kell, hogy mozduljanak az emberek, hogy 
elérjék a hosszú távú céljaikat, és lehet, hogy a rövid távú kívánságodról le kell, hogy 
mondjál. Mert ha fogyókúrázol, akkor nem jó neked a fagyi, akkor nem kell megenni öt szelet 
tortát, vagy lehet sorolni. Persze a hústest kívánja. Ha valaki alkoholista és megivott húsz sört, 
a hústeste kívánni fogja, miután újjászületett, akkor is. De ha meg akar szabadulni az 
alkoholtól, akkor bizony lehet, hogy el kell kerülni azokat a barátokat, vagy azokat az 
ismerősöket, akik őt vonják és édesgetik. Lehet, hogy ki kell szakadni abból a társaságból.  

Ugyanez vonatkozik fiatalokra is, a kábítószer kapcsán, hogy próbáld ki, milyen szuper, 
belövöd magad és akkor hamis mennyország. Igen ám, de elmegy a hatása, és akkor mi fog 
történni veled egy nap múlva, vagy két nap múlva? Kell az újabb adag. Ó, hát rövidtávon jól 
éreztem magam, egy napig. Egy egyszerű kívánságból indult az egész, hogy kipróbálom, vagy 
kíváncsiságból, hú de jó volt és kívánom a következőt. Így válik valaki kábítószerfüggővé, és 
harminc évesen, vagy fiatalon meg fog halni, mert a rabjává válik.  

Az alkohollal ugyanez a helyzet. Nincs semmi baj az alkohollal, nem kerül senki a 
pokolba, ha megiszik egy pohár sört, vagy egy pohár bort. Most ezzel sokan nem értenek 
egyet, biztos majd beírják a kommentekbe, de nem számít. De amikor már nem tudod 
kontrollálni, amikor már az alkohol kontrollál téged, akkor te már az alkohol rabjává váltál. El 
lehet jutni idáig. Isten meg tud szabadítani természetesen, de a kívánságok bizony nagyon 
erősek tudnak lenni és nem olyan könnyű ellenállni.  

Azt hiszem ezt mindannyian megtapasztaltuk, amikor valaki valaminek a rabjává válik és 
általában mindez egy kívánsággal kezdődik. Egy ártatlan kívánság. Tehát kontrollálni kell 
ezeket. Azok az emberek, akik következetesek, hajlamosak jó döntéseket hozni és elkötele-
zetteknek lenni a céljaik iránt.  

Az előbb a versenyzőkről beszéltem. Hallgattam egy úszónőt, arról beszélt, hogy fel kellett 
kelni hajnalban, ment úszni, mert ő világbajnok akart lenni és az is lett. Ehhez viszont valamit 
meg kellett csinálni és nem érdekelte, hogy van kedve, vagy nincs kedve. Ha volt kedve, 
akkor is ment úszni, ha nem volt kedve, akkor is ment úszni. Tehát fölül kell írni az 
érzéseinket, fölül kell írni a kívánságainkat. Ha valakit állandóan a kívánsága hajt, bajba fog 
kerülni, mert a kívánság nem megelégíthető, az folyamatosan jön. Van, akinek egyszerűen 
nem elég, sosem elég. Mikor elég? Vannak olyan emberek, akiknek soha nem elég, semmi 
nem elég. 

 De nekünk meg kell tanulni azt, hogy azt becsüljük meg, amink van. Amit Isten adott, 
azért adjunk hálát, és örüljünk annak, amink van. S hisszük azt, hogy Isten fog adni jobb 
dolgokat, gyarapítani fog bennünket és nem kell, hogy a kívánságaink belehajszoljanak 
minket olyan dolgokba, amik kárt okoznak és frusztrálttá tesznek bennünket, vagy esetleg idő 
előtt kell a mennybe menni.  

Természetes szinten mit tudunk ezzel csinálni? Egyrészt a hústestünket nekünk kell 
megfeszíteni, a gondolatainkat nekünk kell megújítani, de állítsunk föl például célokat. Egy 
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nagyon jó cél egy kereszténynek, hogy a Krisztust fogom követni és a Szent Szellemet fogom 
követni, és Isten Igéjét fogom követni! Ez a cél, és minden mást fölül fog írni a célom. Ha 
erős a célom, ha valamit el akarok érni, akkor bizony a kívánságlistámról lehet, hogy le kell 
húzni egy-két pontot, mert a rövid távú céljai miatt az ember beáldozhatja a hosszú távú 
céljait. Ha tudod, hogy mit akarsz elérni, akkor könnyebb lesz ellenállni a kívánságnak, 
amelyek nem szolgálják a céljaidat. Mi volt Pál apostollal? Azt mondja a végén, hogy a futá-
somat bevégeztem, a hitet megtartottam, végezetül eltétetik nékem az igazságnak koronája, 
amelyet megad nékem az Úr. Pálnak egy célja, egy futása volt. Az volt a futás, hogy ő nem 
hervadó, hanem hervadhatatlan koszorúért fut.  

Tehát tudjuk azt, hogy miért futunk, tudjuk azt, hogy miért csináljuk, tudjuk azt, hogy lesz 
egy örökkön örökké való jutalmunk. Az első Korinthusi levél harmadik részében meg van 
írva, hogy a szegletkő maga Jézus, de vigyázzunk arra, hogy ki mit épít a szegletkőre. Építhe-
tünk rá aranyat, szénát, pozdorját, tehát vannak építő anyagok. Vannak olyan építő anyagok, 
amelyek örökre megmaradnak, és vannak olyanok, amik el fognak égni.  

Nagyon sokan beáldozzák a rövid távú kívánságaik miatt, és el fogják veszíteni a jutalmukat. 
Gondolkodnunk kell ezen, amikor valamit megteszünk. Ha határozott céljaink vannak, akkor 
könnyebb lesz ellenállni a kívánságainknak, amelyek nem szolgálják a céljainkat.  

Lehet konkrétabb célokat kitűzni, vagy részcélokat kitűzni, hiszen nem mindjárt érjük el a 
céljainkat, illetve azt a látást, amit mondjuk Istentől kaptál, vagy Istentől vettél a szolgá-
latodra. Józsefről is szó volt az elmúlt időszakban, az 1Mózes 37-től olvastuk József tör-
ténetét. Neki volt egy látása és ragaszkodott ehhez a látásához. Nem azonnal érte el a célját, 
nem azonnal lett Egyiptom második embere. Pál apostol szolgálatát nézve is láthatjuk, hogy 
számos olyan csapdája van az ördögnek, számos olyan élethelyzet, szituáció van, amikor úgy 
tűnik, hogy az a cél nem fog megvalósulni.  

De ha az Isten terve, és mi Isten tervét követjük, akkor azok a célok be fognak teljesedni. 
Ehhez részcélokat is kitűzhetünk. Tehát ha meg kell másznod száz lépcsőfokot, akkor az első 
kettőt kell először meglépni, és Isten tovább fog vinni téged azon az úton. Ábrahámnak sem 
mutatott meg Isten mindent, amikor elhívta, azt mondta, hogy gyere ki onnan Úr Kaszdimból, 
menj arra a helyre, amit én mutatok neked. Aztán ment végig föl a folyó mellett és Isten 
mindig megmutatta. A Római levélben olvassuk, ha jól tudom a 9. rész, ezt is megnézzük. 
Isten nem gyönyörködik abban, amikor valaki elbukik és nagyon-nagyon könnyen föladja a 
céljait, illetve nagyon könnyen megadja magát a vágyainak.  

Róma 9,12–13. 
12. Megmondatott néki: A nagyobbik szolgál a kisebbiknek. 
13. Amint meg van írva: Jákobot szerettem, Ézsaut pedig megvetettem. 
Mit szóltok ehhez? Mi okozta ezt, hogy Jákobot szerettem, Ézsaut megvetettem? Én sokat 

gondolkodtam ezen. Mi a csuda szeretni való volt azon a Jákobon? Még a neve is az volt, 
hogy csaló. Nézzük meg, hogy mi történt, hogy ott is milyen tényezők játszódtak közre, hogy 
ez így legyen? Ézsau vadász volt, megjött a vadászatból és elfáradt, és éhes volt. Mit kért 
Jákobtól? Hogy készítsen neki lencsét. Egy tál lencséért, egy pillanatnyi kívánság, lehet, hogy 
nem egy pillanatnyi volt, nem tudom, de egy rövid távú kívánság miatt beáldozta az első-
szülöttségi jogát.  

Az ószövetségben az elsőszülöttségi jog az áldásokat jelentette. Jákob pedig az anyjával 
szövetkezve – igen az anyjával szövetkezve – egyszerűen ellopta Ézsau áldását, mert vágyott 
ő Isten céljaira, Isten terveire, az ő vágya Isten vágya volt, Isten terve volt. Jákobtól van a 
tizenkét nemzetség, és ebből a tizenkét nemzetségből jött el a Megváltó, a Messiás test 
szerint.  

Itt is gyakorlatilag egyetlen kívánság, egy testi kívánság miatt áldozta be az elsőszülöttségi 
jogát. Azt mondja Isten, hogy ez nem egy megbízható ember, aki ilyen könnyen föladja. Hát 
Jákobról sok mindent el lehet mondani, egy elég trükkös fickó volt, át is változtatta Isten a 
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nevét, hogy ilyen névvel ne is képviselje Őt, elnevezte Izraelnek. Jákobnak is le kellett aratnia 
persze, amit elvetett. Átvágta Ézsaut, aztán Lábán gondoskodott arról, hogy egy kis kiképzést 
adjon csalásból Jákobnak. Menjünk vissza csak a Jakab levélre, mert még nem fejeztük be, 
azon a vonalon futunk, hogy amikor vonja és édesgeti a tulajdon kívánsága – a 14-es vers.  

Jakab 1,15. 
15. Azután a kívánság megfoganván, bűnt szül; a bűn pedig teljességre jutván halált 

nemz. 
A bűn megfogan. Ki lehet itt az a titkos apa, akinek a neve nincs fölírva oda? Nyilván a 

sátán, igaz? Honnan fogannak ezek a dolgok? Hogy tud megfoganni? Úgy, hogy az illető, 
akinél előjön az a kívánság, dédelgeti. Ha nagyon sokat gondolkozol egy nagy habos tortán, 
és ha csak azon gondolkozol, akkor előbb utóbb fogsz szerezni magadnak egyet. Nézd meg 
Dávidot, hogy mi sodorta bajba. Őt is egy kívánság. Egy kontrollálatlan kívánság hozta olyan 
helyzetbe, hogy sok zűr lett az életében. Isten pedig azt mondja Dávidról, hogy ő Isten szíve 
szerint való ember. De amikor már Dávidnak jobban ment a dolga, amikor már nem ő ment 
személyesen harcolni, hanem a katonái harcoltak és védték az országot, akkor ő otthon a 
palotájában volt és unatkozott és közben nézelődött. Bethsabé pedig ott fürdőzött meztelenül a 
szomszéd udvarban. Addig nézegette, addig nézegette, amíg teherbe nem ejtette. Utána mi 
történt? Rengeteg problémája lett ebből Dávidnak. Mert jött Náthán próféta és volt Istennek 
egy-két szava Dávidhoz. Dávid megtért ebből, de mégsem tudta teljesen helyrehozni. Az 
előbb Dávid fiairól beszéltünk – aki elviszi a másikét, annak négy annyit kell adni helyette. 
Dávidnak négy fia halt meg. Egyik Bethsabétól, Absolon is meghalt, Adónija is meghalt és 
Amnón is meghalt. Tehát Dávidnak nagyon sokba került ez a kívánság. Utána hogyan hozta 
helyre? Nem tudta helyrehozni, egy újabb csalással tudta helyrehozni, megölette Uriást, a nő 
férjét.  

Ha megnézzük az Írásokat, olyan dolgokba tudják belevinni a kívánságok az embereket, 
hogy az döbbenetes. Nagyon meg kell tanulnunk mindannyiunknak, és ez napi kihívás 
mindegyikünknek, senki nem kivétel ez alól, hogy a kívánságainkon bizony uralkodni kell. A 
másik az, hogy amennyire csak lehetséges, kerüld el azokat a helyzeteket, amelyekben a káros 
vagy a rossz kívánságok beteljesülhetnek. Az előbb már beszéltem róla, hogy ha valaki 
például alkoholista vagy alkoholproblémái vannak, akkor azoknak a barátoknak a társaságát 
visszautasítja, akik éppen hívják őt valamelyik hangulatkarbantartó intézménybe, hogy ott 
iszogassanak. Ezeket el kell kerülni! Ha valaki drogozik, akkor kerülni kell azt a társaságot. 
Mert egyszerűen olyan helyzetbe hozza saját magát, amiből nem tud menekülni.  

A másik, ami fontos, hogy ha elbuksz, márpedig már mindannyian buktunk el, mert a 
kívánságok belevittek bennünket olyan dolgokba, amibe nem kellett volna, de akkor ne add 
fel, mert Isten a te oldaladon áll. Meg kell térni belőle! Bátorítani kell magunkat arra, hogy 
Isten nem adta fel velünk kapcsolatban. Dávid elbukott, de megtért ebből. Nekünk is nagyon 
fontos, hogy egyenesítsük ki az útjainkat és térjünk meg belőle. Ha valamit elrontottunk, 
akkor elrontottuk, azzal már nincs mit csinálni, de Isten mindig az oldalunkon áll, és Ő 
mindig segít abban, hogy abból kijöjjünk. Ő a te oldaladon áll akkor is, ha bármilyen nagy 
zűrben vagy, Isten akkor is szeretne kihozni belőle.  

A tékozló fiú történetéről nagyon sokszor volt szó. Ott az apa pontosan tudta, hogy meg-
adta magát a fia kívánságának. Rendben, fiam, megkapod a vagyonból a részedet, aztán menj! 
Az apa beáldozta a fél vagyonát arra, hogy a fia a saját bőrén tapasztalja, hogy rossz döntést 
hozott, de az apa akkor is a fia oldalán állt. Ez a történet nem véletlenül van a Bibliában. Te-
hát ha valamit elrontunk, eltévesztünk, úrrá lett a kívánság rajtunk, akkor abból először is meg 
kell térni. Nagyon forszírozzák némelyek ezt a bűnmegvallás témát. Én megmondom őszintén, 
hogy abban a fajta bűnmegvallásban én nem nagyon hiszek, amikor az emberek vallogatják a 
bűneiket. Összejönnek, eldicsekednek a bűneikkel, hogy ki milyen bűnt követett el, és a 
következő héten kezdi elölről és csinálja ugyanazt és két hét múlva mondja megint ugyanazokat.  
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A megtérés a görögben a metanoia. A megtérés az, hogy valaki megváltoztatja a gondol-
kodásmódját. Az első dolog tehát a gondolkodásmód megváltoztatása. Az, hogy valaki megvallja 
a bűnét, az rendben van, legyen az ő hite szerint. De ez olyan, mint amikor a macska kergeti a 
farkát, tudjátok, sose éri utol. Én tudom, mert én gyerekkoromban gyóntam. Tudom, hogy mit 
jelent az. Már ott nem mondtam el a papnak mindent, nem mertem elmondani, tehát már ott 
hazudtam. Amikor kijöttem, lelkiismeretfurdalásom volt, utána pedig ugyanazt csináltam, amit 
addig. Ugyanazokat a köröket futottuk végig.  

Tehát nem a bűnvallás változtatja meg az embereket, hanem az, hogy elismeri, igen, Uram, 
elrontottam, eltévesztettem, segíts nekem abban, hogy kiegyenesedjek! Segíts nekem kiegye-
nesedni! Ebben kell kérnünk Isten segítségét. Nem magának a bűnnek a megvallása, hogy 
elmondja valaki a bűneit, mert ha elmondja a disznó magáról, hogy disznó, attól még disznó 
marad továbbra is. Tehát nem erről szól a történet, hanem arról, hogy meg kell változni és 
meg kell térni. Látunk képmutatást, sajnos, keresztényeknél is, akik vallogatják a bűneiket, de 
semmivel sem tisztábbak, mint előtte. Mert nem tudunk megállni.  

Az 1János mondja, hogy ha azt mondjuk, hogy nincs vétkünk, akkor hazuggá tesszük Őt. 
A mi közösségünk az közösség az Atyával, közösség egymással. A legutóbbi bibliakörön 
erről is volt szó. És ha közösségünk van Ővele, akkor az Ő vére megtisztít minket minden 
hamisságtól. Az 1János 2,14 pedig azt mondja, hogy fiacskáim, megbocsáttattak a ti bűneitek 
az Ő nevéért. Nem attól van nekem bűnbocsánatom, hogy megvallom vagy nem, hanem mert 
Jézus kifizette az árat. Viszont ha eltévesztetted, akkor – igaza van az Igének, mert az Igének 
mindig igaza van – ismerd el, mondd azt, hogy igen, elrontottam, eltévesztettem, és Uram, 
segíts nekem, hogy kiegyenesedjek ebből! Tehát nem az a cél, hogy vallogassuk, és közben 
folyamatosan tegyük ugyanazokat. Ez a gyakorlat nem egy esetben. Most megint valószínű, 
hogy kapok bűnmegvallással kapcsolatban néhány negatív kommentet, de vállalom. Az 
Igének hiszünk, hogy meg kell térni! A megtérés nem a pogánynak van, hanem a ke-
resztényeknek. A pogány embernek újjá kell születnie! Mert ha újjá nem születik, nem mehet 
be Isten országába. A kereszténynek pedig meg kell térni. Meg kell változtatni a gondolkodást 
és hozzá kell igazítani a kívánságaimat, a céljaimat Isten céljaihoz. Az én célom az Ő céljának 
kell lennie. Azt, amire Ő elhívott bármelyikünket, hogy azt a pályát befussuk. Isten orszá-
gában ez a siker. Ha majd osszák Isten országában a jutalmat, akkor nem azt fogják meg-
kérdezni, hogy a vágyaidat beteljesítetted-e, sikeres lettél-e a világ szerint, elérted-e a cél-
jaidat, amiket kitűztél? Nem, hanem azt, amire Isten elhívott, azt az utat, azt a pályát 
megfutottuk-e. Ez az igazi siker. Ennél sikeresebbek nem lehetünk. Istennek egy jó terve van 
az életünkre, és ha azt a célt, azt a pályát befutjuk, és nem hajolunk el se jobbra, se balra, nem 
mozdítanak el minket onnan a kívánságok, mások kívánságai, akkor igen, ott Istentől lesz a 
jutalmunk!  

Fölírtam egy-két gondolatot. Nagyon sok jegyzetet csináltam, de úgyse tudom mindet 
végigolvasni. A Jakab levelet már elolvastuk és végig néztük. Felírtam itt magamnak egy-két Igét, 
igehelyet. A pusztai vándorlásról nagyon sokszor esett szó, hogy miért nem tudtak bemenni egyesek 
az ígéret földjére. 

4Mózes 11,4–6. 
4. De a gyülevész nép, amely köztük volt, kívánságba esék, és Izrael fiai is újra 

siránkozni kezdének, és mondának: Kicsoda ád nékünk húst ennünk?  
5. Visszaemlékezünk a halakra, amelyeket ettünk Egyiptomban ingyen, az uborkákra 

és dinnyékre, a párhagymákra, vereshagymákra és a foghagymákra.  
6. Most pedig a mi lelkünk eleped, mindennek híjával lévén; szemünk előtt nincs 

egyéb, mint manna.  
A puszta – a múlt héten Attila erről prédikált – nem egy négycsillagos luxusszálloda. Tehát 

valószínű, hogy nem olyan volt az ellátás, de mégis a szükségeik be voltak töltve. Isten 
gondoskodott róluk. Azt mondja az Írás, hogy negyven évig vándoroltak, és sem a ruhájuk, 
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sem a cipőjük nem kopott el. Nem volt butik sem a pusztában, úgyhogy nem tudtak vásárolni. 
Mégis kijöttek, de némelyek elhullottak a pusztában. Mi vitte őket a pusztulásba? A saját 
kívánságuk. Vissza akartak menni a szolgaságba, a mézes dinnyéért, amikor Isten adott nekik 
olyan táplálékot, amivel simán átmehettek és túl tudták élni a pusztai vándorlást. A Józsué 
könyvében olvassuk, amikor beléptek a földre és ettek annak a földnek a gyümölcséből, akkor 
szűnt meg a manna. Akkor azt mondta Isten, hogy na jó, elhoztalak benneteket idáig, most 
már termeljetek és gondoskodjatok magatokról, most már nincs manna. De addig a manna 
táplálta őket és Isten adta nekik. Mégis tele voltak kívánsággal és a kívánságaik a vesztüket 
okozták. Mindig volt olyan, aki Mózes helyére akart kerülni, az volt a kívánsága. Az emberek 
tele vannak kívánságokkal. Nagyon sokan nincsenek ma a gyülekezetben, mert a kívánság 
elvitte őket. Ők másvalamit kívántak, mint amit Isten tervezett a számukra. Lehet választani 
saját utakat. Mehet a saját feje után az ember, de előbb-utóbb majd csak beüti.  

A Galata levélben nagyon jól ismert az 5. rész. Ott szintén a kívánság van megjelölve, mint 
a fő baj okozója.  

Galata 5,16–18.  
16. Mondom pedig, szellem szerint járjatok, így a testnek kívánságát nem fogjátok 

véghez vinni.  
Itt jön gyakorlatilag az orvosság, hogy hogyan tudjuk karbantartani, hogyan tudjuk kézben 

tartani, hogyan tudjuk uralni a kívánságainkat. Hálát adunk Istennek, hogy adta nekünk a 
Szent Szellemet, hogy Isten Szelleme bennünk él, hogy Isten temploma lehetünk, hogy egy 
szellem lehetünk Ővele, hogy a bensőnkben él és Ő az, aki vezet bennünket és a Szent 
Szellem ad nekünk erőt arra, hogy ellene tudjunk állni a kívánságoknak. Természetesen a 
saját akaratoddal, a szabad akaratoddal, a meg nem újított elméddel, vagy a kívánságaiddal, 
vagy a hústest kívánságaival fölülírhatod a Szellem gondolatát vagy a vezetését. Ebben meg-
van a szabad akaratod. Isten nem fogja rád erőltetni a dolgokat. Nagyon sokan vannak, akiket 
Isten nem tud igazából használni, mert annyira engedetlenek, annyira önközpontúak, annyira 
hústestiek, annyira a vágyaikat követik.  

Amikor Jézus tanította imádkozni a tanítványokat, hogyan imádkozott? Legyen meg a Te 
akaratod, miképpen a mennyben, úgy a földön is. Tehát nem úgy, hogy legyen meg az én 
kívánságom, hiszen Jézus nem a saját kívánságait követte. Ő az Atya akaratát követte, az Atya 
kívánalmait követte, és az egy egészséges kívánalom.  

Ha valaki nekem azt mondja, hogy ő csak a Szent Szellemet követi és Szent Szellemben 
jár, miközben hazudozik, lop, csal, meg hasonló, az biztos, hogy nem a Szent Szellemet 
követi. Az száz százalék, ebben biztos lehetsz. Mert amikor a Szent Szellemet követjük, akkor 
mindezek nem tudnak megjelenni.  

17. Mert a test a szellem ellen törekedik, a szellem pedig a test ellen; ezek pedig 
egymással ellenkeznek, hogy ne azokat cselekedjétek, amiket akartok.  

Hanem akkor mit követ valaki ilyenkor? A test indulatait követi. A test kívánságait. Mit akar a 
hústest? El akar téríteni a Szellem útjáról. Ellenkezik a test meg a gondolkodásmódunk. Nem 
véletlenül írja a Róma 12, hogy szánjátok oda magatokat Istennek élő, kedves, szent áldozatul. 
Tehát oda kell áldozni a testünket. Az élő áldozattal tudjuk már, hogy mi a probléma, mindig le 
akar mászni az oltárról, nem akar áldozat lenni. Az nem jó, amikor az embernek a hústestét meg 
kell feszíteni, mert kényelmetlen. Vagy valamilyen kívánságot megfeszíteni, az nem mindig 
egyszerű dolog. Ilyenkor visít a test, mert törekedik a szellem ellen. De nekünk mégis az a jó, 
hogy annak ellenére, hogy pillanatnyilag nem tűnik olyan kellemesnek, hosszútávon mégis a 
javunkra, a hasznunkra, a növekedésünkre és a győzelmünkre lesz.  

18. Ha azonban a Szellem vezet titeket, nem vagytok a törvény alatt.  
Isten Szelleme bennünk van, és minden hívőt, akiben Isten Szelleme van, vezeti Isten. 

Mindig jön a vezetés, mindig jön az irányítás, mindig jön az útmutatás. Akkor is jön, te nem 
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hallod. Attól függ, hogy mire fókuszálsz. A kívánságaidra fókuszálsz? Min gondolkodsz ép-
pen? Mi az, ami motivál téged? 

Itt leírja az Ige, hogy mik a test cselekedetei, de most nem fogom végigolvasni. A Szellem 
gyümölcse is itt van. 

Galata 5,22‒23. 
22. De a Szellem gyümölcse: szeretet, öröm, békesség, béketűrés, szívesség, jóság, 

hűség, szelídség, mértékletesség. 
23. Az ilyenek ellen nincs törvény.  
Itt megint össze lehetne kapcsolni, hogy honnan jönnek a kívánságok? Abból, hogy min 

gondolkodsz sokat. A gondolatokat megdorgálhatod, de nem mész vele semmire. Megdorgállak, 
rossz gondolat! Ez nem megoldás! A gondolatainkat nem lehet csak úgy eltávolítani, hanem a 
gondolatainkat le tudjuk cserélni. Ez már többször elhangzott itt, hogy például ne gondolj a piros 
elefántra. Most dorgáld meg, hogy nem gondolok a piros elefántra! De akkor is arra gondolsz. 
Hogy lehet ezt kicserélni? Gondolok a zöld elefántra. Akkor most a zöld elefánton gondol-
kodsz. Ugyanígy, ha vannak az embernek rossz gondolatai, kívánságai, akkor azokat a 
gondolatokat le lehet cserélni. Be kell helyettesíteni egy másik gondolattal. Ha Isten Igéjén 
gondolkodunk, akkor elmennek a gonosz gondolatok.  

Isten sikerre akar vinni, de ahhoz nem a világi gondolkodás kell. Isten nem teremtett 
selejtet, Ő téged tényleg céllal teremtett, és azt a célt te be tudod futni. A pokol majd tele lesz 
híres emberekkel, olyanokkal, akik látszólag sikeresek voltak a világ szerint, akiknek minden 
kívánságuk teljesült, de Krisztus nélkül mindegy, hogy milyen kívánság teljesül, annak a vége 
az örök kárhozat. Nekünk pedig a legfontosabb megvan.  

A pénz önmagában véve nem siker. Mit ér a pénz Krisztus nélkül? Kétszáz év múlva nem 
lesz szükséged semmilyen pénzre, se neked, se nekem. Nem baj, ha van pénzed. Legyen is, 
sok legyen, bölcsen használd föl, arra használd, amire Isten mondja, hogy használni kell. Jól 
kell gazdálkodni azzal, amink van. Hálát kell adni. Meg kell tanulni hálásnak lenni, először is 
azért, amink van. 

Itt volt Nick Vujicic valamikor, a kezetlen és lábatlan ember bátorítja a kezes, lábas, ép, 
egészséges embereket, hogy jöjjenek már ki a depresszióból. Neki aztán lenne oka a dep-
resszióra, hiszen se keze, se lába. De van egy szája és hirdeti Isten Igéjét. Azt használja, ami 
van, annak örül, ami van. Te is annak örülj, amid van! Legyen egy hálaadó szíved és gaz-
dálkodj azzal, amid van. Majd Isten meg fogja szaporítani, meg fogja sokasítani, ha te jól 
teszed, amit kell. Izsák egy száraz földön vetett, és még abban évben lett neki száz annyija, 
mert Isten megáldotta. Olyan dologgal hústestből erőlködni, amiben nincs benne Isten, 
fölösleges, csak jól elfáradsz, meg frusztrált leszel. Ezen csak az ördög fog nyerészkedni.  

Az Úr az emberek szívét nézi. Sámuel könyvében olvassuk, amikor fölkente királlyá Dá-
vidot. Isten nem azt nézi, amit az emberek néznek, a külső dolgokat, hanem azt, ami a szívben 
van. Tehát nem a vágyainkat követve leszünk sikeresek. Nekünk arra kell figyelni, amire Isten 
hívott el bennünket. Nem az a siker, ha eléred a vágyaidat. A Miatyánk imájában nem az van, 
hogy legyen meg az én akaratom, vagy legyen meg az én kívánságom. Nem így szól a 
Miatyánk imája. Jézus nem így tanított imádkozni, hanem az Atya akarata legyen meg. Ha az 
Atya akarata megvan az életedben, akkor te egy boldog, elégedett, áldott életet tudsz élni ezen 
a földön, meg én is, meg mindannyian. Ne kívánj olyan dolgokat, ami tönkretesz, ami frusztrál 
téged, hanem tényleg Isten Szellemét kövesd. Követhetjük a vágyainkat, a saját kívánságainkat, el 
lehet dönteni. A vágyaink teljesülése Krisztus nélkül kudarc. Ha nincsen benne Isten, akkor a 
végén úgyis csak frusztrációt és kudarcot okoz. Isten nem fogja megáldani a kívánságomat. Ha 
Isten szerint való kívánságok, ha azok egybeesnek Isten akaratával, akkor rendben van a dolog. 
Nem a kívánságunk szerint lesz a jutalom, amit fogunk kapni.  

Jézus, amikor a pusztában volt, akkor az emberek követték. Ő nem akart megfelelni az 
emberek kívánságának. Jézust ez nem érdekelte! Jézus egy dolognak akart megfelelni, amit 
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Istentől hallott, Ő azt prédikálta. A János evangéliumában olvassuk, hogy aki nem eszi az én 
testemet, nem issza az én véremet, abban nincs élet, nem lát életet. Most nem pontosan 
idéztem. Ezen megbotránkoztak. Mindenki otthagyta. Mit csinált Jézus? Jaj, bocsánat, nem jól 
mondtam, módosítom egy kicsit, hátha majd így tetszeni fog a tömegnek?  Őt ez érdekelte? 
Egyáltalán nem érdekelte! Nem akart megfelelni az embereknek, hanem Ő az Atyának akart 
megfelelni. Nagy gyülekezetépítés, ötezer ember követte, aztán a végén alig maradt pár 
tanítványa. A sikert nem az határozza meg, hogy hányan értenek veled egyet vagy nem. Majd 
Istennek megvan az útja arra, hogy beteljesítse a célját. Először meg leszünk mérve enge-
delmességből, hogy tényleg azt tesszük, amit Isten mondott, vagy azt, ami néhány embernek 
tetszik.  

Hány ember akarta nekünk megmondani, hogy mit csináljunk? Olyan emberek, akik még 
gyülekezetbe sem járnak, vagy ha a gyülekezetbe jártak, akkor csak a zűrt csinálták. Csak a 
zűr volt körülöttük, semmilyen gyümölcs nem volt az életükön, ami esetleg feljogosíthatta 
volna őket arra, hogy osszák az észt másoknak. Mi igyekszünk a Szent Szellemet követni, és 
tényleg nagyon figyelni kell, hogy kinek a tanácsait hallgatod meg. Először is Isten 
Szellemére kell figyelnünk, de Isten abban is tud neked segíteni. Tehát nem a kívánság szerint 
lesz a jutalom. A nagy kívánságok elvitték az embereket és most ott vannak a pusztában 
valahol és szétszóródnak. Ez lesz a nagy kívánságból. Értékes emberek, akiket Isten szeret, 
most is szereti őket, csak azt nem szereti, amit csinálnak, az nincs a hasznukra és nincs a 
javukra, és nagyon sokan elhagyták a helyüket. Mert én azt kívánom, én ezt szeretném, 
megvannak a kívánságaim. A kívánságaink nagyon nagy bajba tudnak sodorni bennünket.  

El kell érnünk azt a pontot, amikor azt mondjuk, hogy elég. Nem az a lényeg, hogy a 
kívánságaink teljesülnek-e, hanem az, hogy oda kell szánni magunkat Isten céljaira, Isten 
terveire és akkor leszünk igazán sikeresek, áldottak, ha az Isten kívánsága szerint tesszük a 
dolgokat. Tehát élő áldozatnak kell lennünk.  

„Én melyik gyülekezetbe kívánok járni.” Ez a másik. A legjobb dolog neked az, ha abba a 
gyülekezetbe jársz, ahova téged Isten helyezett, mert Ő helyezte el a tagokat egyenként a 
testbe, amint Ő akarta. Az a legjobb! Persze fölülírhatod ezt a kívánságaiddal, de nem biztos, 
hogy áldás lesz a számodra. Nem helyezheted magadba azt, amit Isten nem helyezett beléd. 
Nem lehetek az, amire Isten nem hívott el. Próbálhatsz erőlködni hústestből, de nem leszel 
sikeres benne. A kívánságaid miatt egy csomó frusztrációt szerzel magadnak. Elkötelezettnek 
kell lennünk. Isten szeretne használhatóvá tenni bennünket. De ahhoz nem a saját 
kívánságainkat kell követni, hanem az Ő kívánságait, az Ő útjait. Vannak dolgok, amiket nem 
lehet lerövidíteni, vannak olyan utak, amikor végig kell mennünk és azt nem lehet 
lerövidíteni. Nem a vágyaimnak és a kívánságaimnak kell vezetniük.  

Hálát adunk az Ő kegyelméjét és az Ő Igéjéért. Köszönjük, hogy Isten kiigazít bennünket, 
hogy növekedünk, fejlődünk és épülünk Őbenne és a Szent Szellem tanít minket. Hálát adunk 
Istennek. Dicsérjük az Urat! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 


